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"De Nederlandse gemeenten (VNG) stappen uit de overleggen met het kabinet en de zorgsector om 
de gezondheidszorg toegankelijk en betaalbaar te houden. Dat hebben ze besloten in de algemene 
ledenvergadering van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten. 
93,4 procent stemde voor een resolutie om te stoppen met de samenwerking. De belangrijkste reden 
is de bezuiniging van het kabinet op gemeentelijke budgetten voor gezondheidsprojecten." 
 

1. Heeft Zeist de resolutie ondersteund? 
 
Antwoord: Ja, wij hebben ook ingestemd. 
 

2. Zo ja, welke redenen heeft Zeist? 
 

Antwoord: We vinden het belangrijk dat zorg voor onze inwoners ook in de toekomst 
toegankelijk en betaalbaar blijft. We steunen daarom het streven om de omslag te maken van 
zorg naar gezondheid. Voor blijvende deelname aan de in gang gezette beweging hebben 
gemeentes wel voldoende middelen nodig. Na 2 jaar Integraal Zorg Akkoord (IZA) is nog 
steeds niet duidelijk hoe de beoogde rol van het sociaal domein gefinancierd gaat worden. 
Sterker nog, er wordt verder bezuinigd op onder meer preventie. Daarom geven we nu met 
andere gemeentes samen het signaal af dat we door het ontbreken van de benodigde 
randvoorwaarden onvoldoende in positie zijn om hier een bijdrage aan te leveren. 
 

3. Is de opzegging in het belang van zorgvragers? 
 

Antwoord: Ja de (voorlopige) opzegging is in het belang van zorgvragers.  
 
De met IZA in gang gezette beweging leidt tot een verschuiving van zorg naar het Sociaal 
Domein. Daarmee groeit het aantal taken dat naar gemeenten toekomt en ontstaat een 
disbalans tussen taken en middelen. Gemeenten hebben tot op dit moment geen zicht op 
structurele middelen om deze ambitie naar de toekomst toe waar te maken. Inwoners/ 
zorgvragers zullen daarmee op termijn tussen wal en schip vallen. Geen zorg meer, maar 
tegelijkertijd onvoldoende capaciteit en middelen binnen het Sociaal Domein om alternatieve 
(preventieve) vormen van zorg en ondersteuning te kunnen aanbieden. Het (voorlopig) 
verlaten van de IZA tafels is een krachtig signaal waarmee we het tij hopen te keren. 
Structurele financiering is een essentiële voorwaarde om zorg en ondersteuning ook op de 
lange termijn toegankelijk te houden voor onze inwoners. 
 

4. Op de gemeente Zeist heeft het zogenaamde "ravijnjaar 2026"geen effect. Waarom zou juist 
Zeist in die situatie voor beëindiging van het overleg stemmen? 

 
Antwoord: Ook zonder dat het ravijnjaar substantiële gevolgen heeft voor Zeist zal er  door de 
toename van taken een disbalans ontstaan tussen gemeentelijke taken en middelen. 
 



5. Waarom is de raad niet tijdig geïnformeerd over een zodanig belangrijke resolutie als de 
beëindiging van de gesprekken in het kader van de Rijksbijdrage? De raad gaat toch over het 
budget (budgetrecht)? 

 
Antwoord: De beëindiging van de gesprekken betreffen geen middelen die we verkrijgen 
vanuit de reguliere Rijksbijdrage. Eventuele gevolgen betreffen een Specifieke Uitkering 
(SPUK IZA). Daarbij is tot op dit moment niet helder of deze SPUK IZA inderdaad zal komen 
te vervallen. De VNG is hierover nog in gesprek met VWS. Op het moment dat we deze 
gevolgen helderder in beeld hebben zullen we de Raad informeren via een RIB. 
 

6. Is uit het gesprek stappen een volwassen reactie als de gesprekken moeilijk worden? 
 

Antwoord: De ontstane situatie is niet nieuw en al sinds 2 jaar onderwerp van gesprek tussen 
VNG en VWS. Zie hiervoor ook de vorig jaar door Zeist ingediende, door de gemeenten in 
Zuidoost Utrecht (ZOU) en de M50 ondersteunde motie tijdens de VNG ALV in november 
2023 (bijgesloten). VNG en bestuurders vanuit de IZA mandaatgemeenten uit de regio Midden 
Nederland hebben het afgelopen jaar op landelijke en regionale tafels vol ingezet op invulling 
van de afgesproken randvoorwaarden door VWS. Dit heeft tot op heden te weinig concrete 
resultaten opgeleverd. Om zaken te keren is het belangrijk nu een stevig statement naar het 
rijk toe af te geven. Dat maakt dit moment het juiste moment voor het stevige signaal. Zodra 
de randvoorwaarden invulling krijgen gaan we weer aan tafel. 


